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    Protokół Nr 15/25 

 

posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego, które odbyło się 24 kwietnia r. w Filharmonii Świętokrzyskiej 

im. Oskara Kolberga w Kielcach, ul. Żeromskiego 12. 

 

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 10:20 i trwały do godz. 10:50. 

 

Obrady prowadził Paweł Krakowiak, Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury 

i Sportu.  

 

W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji oraz zaproszeni goście. Listy obecności 

stanowią załączniki nr 2 i 3 do protokołu.  

 

Przebieg posiedzenia 

 

Ad 1. 

 

Przewodniczący Komisji Paweł Krakowiak otworzył posiedzenie, stwierdził, że jest wymagane 

kworum, zatem obrady są prawomocne. 

 

Komisja przyjęła do realizacji następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów dla studentów pierwszego roku publicznych uczelni technicznych 

w województwie świętokrzyskim w roku akademickim 2025/26. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów dla studentów pierwszego roku publicznych uczelni akademickich 

w województwie świętokrzyskim w roku akademickim 2025/26. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego w sprawie udzielenia w 2025 roku pomocy finansowej Gminie 

Busko-Zdrój z przeznaczeniem na organizację XXXI Międzynarodowego Festiwalu 

Muzycznego im. Krystyny Jamroz w Busku-Zdroju. 

5. Sprawy różne.  

6. Zamknięcie posiedzenia.  

 

Ad 2 i ad 3. 

 

Janusz Knap – dyrektor Departamentu Edukacji, Kultury i Dziedzictwa Narodowego 

przedstawił  

• projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów 

dla studentów pierwszego roku publicznych uczelni technicznych w województwie 

świętokrzyskim w roku akademickim 2025/26, 

• projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów 

dla studentów pierwszego roku publicznych uczelni akademickich w województwie 

świętokrzyskim w roku akademickim 2025/26. 

 

Projekty uchwał stanowi załączniki do akt 14. sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego.  
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Głos w dyskusji zabrali: 

 

Radny Andrzej Mochoń chciał wiedzieć, czy uchwała w sprawie uczelni akademickich 

dotyczy Uniwersytetu.  

 

Dyrektor Janusz Knap udzielił odpowiedzi twierdzącej.  

 

Jan Maćkowiak - Zastępca Przewodniczącego Komisji zapytał dlaczego w projektach nie 

są wprost wpisane nazwy uczelni, ponadto zwrócił uwagę, że uchwały te preferują studentów 

uczelni publicznych.  

 

Przewodniczący Komisji Paweł Krakowiak w nawiązaniu do wypowiedzi Jana 

Maćkowiaka przypomniał, że w ubiegłym roku podczas podejmowania tożsamych uchwał 

było podobne pytanie, na które udzielono odpowiedzi, że przepisy zabraniają podawania 

nazw konkretnych uczelni.  

 

Radny Kazimierz Mądzik zwrócił uwagę, że w regionie mogłaby pojawić się jakaś filia 

np. publicznej uczelni technicznej. 

 

Jan Maćkowiak - Zastępca Przewodniczącego Komisji poprosił, aby poruszone przez 

niego kwestie skonsultować z radcą prawnym i przy referowaniu projektów na sesji 

poinformować, że było takie pytanie i jaka jest konkretna odpowiedź.  

 

Przewodniczący Komisji Paweł Krakowiak przed poddaniem opinii pod głosowanie 

poinformował, że w projekcie dotyczącym uczelni akademickich należy dokonać poprawki 

redakcyjnej – w tytule użyto dwukrotnie sformułowania „w sprawie”, zatem jedno z nich 

należy wykreślić. 

 

Komisja jednogłośnie (9 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów dla studentów pierwszego roku publicznych 

uczelni technicznych w województwie świętokrzyskim w roku akademickim 2025/26. 

Opinia nr 25/25 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Komisja jednogłośnie (9 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów dla studentów pierwszego roku publicznych 

uczelni akademickich w województwie świętokrzyskim w roku akademickim 2025/26. 

Opinia nr 26/24 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad 4.  

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

w sprawie udzielenia w 2025 roku pomocy finansowej Gminie Busko-Zdrój 

z przeznaczeniem na organizację XXXI Międzynarodowego Festiwalu Muzycznego 

im. Krystyny Jamroz w Busku-Zdroju przedstawił Janusz Knap – dyrektor Departamentu 

Edukacji, Kultury i Dziedzictwa Narodowego. 

Poinformował, że projekt zakłada zwiększenie pomocy finansowej z pierwotnie planowanej 

wysokości 200 tys. zł do 300 tys. zł. Wyjaśnił, że wynika to z szansy i możliwości 

rozpoczęcia festiwalu od występu Aleksandry Kurzak i Roberto Alagny - artystów 

koncertujących w największych salach operowych na świecie. Takie wydarzenie uzasadnia 

zatem podniesienie kosztów festiwalu.  
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Projekt uchwały stanowi załączniki do akt 14. sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego.  

 

Głos w dyskusji zabrali: 

 

Jan Maćkowiak - Zastępca Przewodniczącego Komisji chciał wiedzieć, czy koncert 

Aleksandry Kurzak i Roberto Alagny będzie biletowany. 

Dyrektor Janusz Knap poinformował, że koncert odbędzie w hali sportowej i będzie 

bezpłatny.  

Radna Jolanta Tyjas poprosiła o przekazanie programu i repertuaru festiwalu.  

Dyrektor Janusz Knap zadeklarował przekazanie programu i repertuaru festiwalu. 

Radny Andrzej Mochoń zapytał jaki jest cały koszt festiwalu i kto go pokrywa. 

Dyrektor Janusz Knap poinformował, że koszty festiwalu to 1 mln 200 tys. zł, a pokrywają 

je sponsorzy oraz Miasto i Gmina Busko-Zdrój. 

Przewodniczący Komisji Paweł Krakowiak przed poddaniem opinii pod głosowanie 

poinformował, że w projekcie należy dokonać poprawki redakcyjnej – w tytule i treści należy 

zamienić „Busko-Zdroju” na „Busku-Zdroju”.  

 

Komisja jednogłośnie (9 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego w sprawie udzielenia w 2025 roku 

pomocy finansowej Gminie Busko-Zdrój z przeznaczeniem na organizację XXXI 

Międzynarodowego Festiwalu Muzycznego im. Krystyny Jamroz w Busku-Zdroju. Opinia 

nr 27/24 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad 5.  

 

W sprawach różnych: 

 

Przewodniczący Komisji Paweł Krakowiak poinformował, że kolejne posiedzenie Komisji 

odbędzie się w Ośrodku Edukacji Przyrodniczej w Umianowicach i wstępnie zaplanowano 

je na 15 maja.  

 

Radny Andrzej Mochoń poprosił o zmianę terminu posiedzenia, gdyż nie będzie mógł wziąć 

w nim udziału 15 maja.   

 

Przewodniczący Komisji Paweł Krakowiak zadeklarował, że sprawdzi możliwość 

przełożenia terminu posiedzenia na inny dzień.  

 

Radna Jolanta Tyjas zwróciła uwagę, że w przestrzeni publicznej pojawił się temat 

niepodpisanej delegacji dla dyrektora Muzeum w Sandomierzu w związku z chęcią wyjazdu 

służbowego do Ministra Kultury. Zaproponowała, że być może Komisja powinna udać się 

na posiedzenie właśnie do Muzeum w Sandomierzu. 

 

Przewodniczący Komisji Paweł Krakowiak zauważył, że posiedzenie w Umianowicach 

było zaplanowane znacznie wcześniej. Ponadto, okazja do rozmowy z dyrektorem będzie 

na posiedzeniu Komisji w czerwcu, kiedy będą omawiane sprawozdania z wykonania planów 

finansowych jednostek kultury. 
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Anita Koniusz – Członek Zarządu Województwa przyznała, że delegacja faktycznie nie 

została podpisana.  

 

W uzupełnieniu Dyrektor Janusz Knap poinformował, że w Muzeum Zamkowym była 

wtedy na ukończeniu kontrola Urzędu Marszałkowskiego i obecność dyrektora w takich 

momentach jest konieczna, ponieważ pewne kwestie wymagają wyjaśnienia. Ponadto 

Dyrektor wskazał, że jako dyrektor podległy Ministrowi Kultury chce być na zjeździe 

dyrektorów. Należy jednak zauważyć, że dyrektor podlega Urzędowi Marszałkowskiemu. 

Uznał, że nie można bezrefleksyjnie podpisywać każdej delegacji, muszą być bowiem znane 

cel i potencjalne efekty wyjazdu. Dyrektor w międzyczasie poprosił o zwolnienie 

go ze stanowiska dyrektora Muzeum, podając brak zgody na delegację jako powód jego 

decyzji. Odbyło się spotkanie z dyrektorem, na którym podnoszono realizację bardzo dużej 

inwestycji w Muzeum, finansowanej z programu FEnIKS, na kwotę 80 mln zł. Jednak nie 

przyniosło ono efektu. W związku z tym rozpoczęto procedurę odwołania dyrektora. 

 

Radna Jolanta Tyjas wyraziła wątpliwości, czy delegacje dla dyrektorów jednostek kultury 

powinien podpisywać marszałek, gdyż jednostka kultury posiada osobowość prawną. Ponadto 

chciała poznać procedury wystawiania i podpisywania tych delegacji.  

 

Dyrektor Janusz Knap zwrócił uwagę na art. 41 ustawy o samorządzie województwa 

stanowiący, że zarząd województwa ma prawo kontrolować i nadzorować działalność 

jednostek organizacyjnych urzędu marszałkowskiego. Na podstawie tych przepisów oraz 

Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Marszałkowskiego, obliguje się dyrektorów 

do uzgadnia delegacji. Następnie wskazał na procedury w tym zakresie oraz techniczną ich 

realizację.  

 

Jan Maćkowiak – Zastępca Przewodniczącego Komisji uznał, że powołując osobę 

na stanowisko dyrektora powinna być ona obdarzona zaufaniem. Zatem wydaje się 

niewłaściwe, że nie pozwala się dyrektorowi jechać do Ministra Kultury, jako jednego 

z organów współprowadzących jednostkę. Jednocześnie zapytał, czy Zarząd Województwa 

powołał już wybranego w konkursie Jacka Jabrzyka na dyrektora Teatru im. Stefana 

Żeromskiego w Kielcach.  

 

W odpowiedzi Anita Koniusz – Członek Zarządu Województwa poinformowała, że temat 

dyrektora Teatru będzie przedmiotem najbliższego posiedzenia Zarządu Województwa.  

 

Ad 6.  

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji Paweł Krakowiak zamknął 

posiedzenie Komisji.  

 

 

 Przewodniczący Komisji  

 

 

       Paweł Krakowiak 

 

Protokół sporządził: Michał Wójcik 


